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مس�تند »هیچک�س منتظرت نیس�ت« ب�ا نمایش 
زیر پوست ش�هر تهران، تصویری ملموس و همدلی 
برانگی�ز از زن�ان معتاد و کارتن خ�واب را پیش روی 

مخاطب قرار می دهد.
به گ��زارش خبرن��گار فرهنگی ایرنا، مس��تند هیچکس 
منتظرت نیس��ت ب��ه کارگردانی و تهیه کنندگی محس��ن 
اس��ام زاده اتفاقات مرکز نگه��داری زنان کارتن خواب در 
می��دان ش��وش تهران را روای��ت می کند. این مس��تند در 
پانزدهمین جشنواره سینماحقیقت )۱۸ تا ۲۵ آذر( حضور 

دارد.
س��پیده علیزاده چند سالی است مسئول مرکز نگهداری 
زن��ان کارتن خواب در میدان ش��وش تهران اس��ت. زنانی 
ک��ه به  این  مرکز مراجعه می کنند اکثرا دچار آس��یب های 
اجتماع��ی، از قبیل اعتیاد ش��ده اند و خانواده آن ها را طرد 
کرده است. مونا یکی از همین زن هاست که ۲۸ سال قبل، 
از خانه فراری و معتاد و خاف کار ش��ده اس��ت. اما ۴ سال 
قبل با س��پیده علیزاده آشنا می شود و بعد از ترک اعتیاد، 
معاون سپیده در مرکز نگهداری زنان می شود. حالا اما مونا 
دچار چالش ش��ده است. او دوست دارد پس از ۲۸ سال به 

کمک س��پیده به س��راغ دو فرزندش برود ولی رد و نشانی 
از آنها ندارد...

توانایی فیلمس��از در جلب اعتماد زنان و مردان معتادان 
به عنوان آدم های طرد ش��ده و منزوی ستودنی است. آنها 
که به راحتی تن به مصاحبه نمی دهند جلوی دوربین این 
فیلم خودافش��اگری کرده و از گذش��ته تاریک  و آرزوهای 

فردایشان می گویند.  
در نگاه اول ش��اید تماش��ای یک مس��تند دوساعته کار 
دش��واری باش��د؛ اما ضرباهنگ مناس��ب اثر مخاطب را تا 
آخرین لحظه درگیر می کند. نیمه اول و نیمه دوم هر کدام 
واجد جزئیات جذابی هس��تند که لذت پیگیری س��وژه را 
دوچندان می کنند. در نیمه اول با زوایایی پنهان از زندگی 
س��پیده علیزاده به عنوان زنی که زندگی اش را وقف زنان 
کارتن خواب کرده آشنا می ش��ویم. خانم علیزاده به عنوان 
زنی مهربان، فداکار و انسان دوس��ت در مرکز ثقل اثر قرار 
گرفته اس��ت. او افکار زیبایی دارد و در تمام لحظات فیلم 
مخاطب را در درک این زیبایی سهیم می کند. مستندساز 
از طریق ورود به خانه س��پیده علیزاده و نمایش فعالیت ها 
او، گام به گام به لایه های ش��خصیتی اش نزدیک می شود. 
او زنی اس��ت که مهربانی و جدی��ت را با هم ترکیب کرده 
و  ب��ا تکیه بر ای��ن دو ابزار پیش می رود. س��پیده علیزاده 
هم��دم و رفیق زنانی اس��ت ک��ه به آخر خط رس��یده اند. 
از س��ویی دیگ��ر او ب��ا پرس��ه زدن در پاتوق های ش��بانه 
حاش��یه ش��هر )محل س��کونت معتادان و کارتن خواب ها( 
به اس��تقبال خط��ر می رود. در یک��ی از دیالوگ ها خودش 
ب��ه  این نکته اش��اره می کند که صدای پارس س��گ ها و 
 فک��ر خفت گی��ری ولگرده��ا در هنگام خواب ه��م رهایم

نمی کنند.

نگاهی به مستند »هیچ کس منتظرت نیست«؛  

جست وجوی زیر پوست شهر همراه با خانم علیزاده
نوازنده کمانچه و داور جشنواره موسیقی جوان گفت: 
سلیقه موس�یقایی مردم را باید هدفمند و جهت دهی 
کرد، ما هنرمندان باید برای انتخاب درس�ت موسیقی 

آنها تصمیم بگیریم و نه مافیای موسیقی.
به گزارش گروه فرهنگی ایرنا از پانزدهمین جشنواره ملی 
موس��یقی جوان، اردش��یر کامکار درباره این س��وال که آیا با 
وجود انگیزه های خوبی می توان به آینده موس��یقی نس��ل 
جوان امیدوار بود، پاس��خ داد: به لح��اظ آموزش و یادگیری 
تعداد نوازنده ها بیشتر شد و استقبال خوبی صورت گرفت. اما 
اینکه فرصتی برای ارائه هنر این جوانان فراهم شود متاسفانه 
این موضوع به دس��ت مافیای موس��یقی است و آنها هستند 
که ذائقه موس��یقایی مردم را تعیین می کنند که چه گوش 
بدهند. کامکار خاطرنش��ان کرد: این در حالی اس��ت که باید 
سلیقه موسیقایی مردم را هدفمند و جهت دهی کرد و این ما 
هنرمندان هستیم برای انتخاب درست موسیقی آنها تصمیم 
م��ی گیریم که به چه اثری گوش بدهن��د. به گفته این داور 
جشنواره، اکثر نوازنده ها که به صورت حرفه ای فعالیت می 
کنند برای آنکه در جامعه پذیرفته ش��وند، با نیاز و خواس��ته 
جامع��ه حرکت می کنند و این موضوع موجب تنزل س��طح 
موس��یقی در مراتب بالاتر شده است. این نگاه را می توان در 
فضای مجازی این هنرمندان یا کنسرت هایی که برگزار می 
کنند به وضوح دید. کامکار تاکید کرد: نوازندگانی که اغلب به 
دنبال رضایت مردم هستند. البته رضایت مردم دیدگاه خوبی 
اس��ت اما با توجه به اندیشه هنرمند نه آنچه که خواسته آنها 
اس��ت. وی بر این نظر اس��ت که جش��نواره ملی موسیقی 
جوان ماهیت ارزش��مندی دارد و برگزاری چنین رویداد و 
جشنواره هایی در هر کشوری برای جوانان از نگاه حمایتی 
و تاثیرگ��ذار بودن برخوردار اس��ت. این نوازنده تاکید دارد 

برنامه ریزی درس��ت و اصولی برای جوانان صورت بگیرد و 
تنها برگزاری و بسنده کردن به یک جشنواره کفایت نمی 
کند بلکه باید عرصه ای برای عرض اندام آنها فراهم ش��ود 
تا خود و هنرش��ان را به جامع��ه معرفی و اثبات کنند. وی 
تاکید کرد: این در حالی اس��ت که متاس��فانه این بستر در 
فضای مجازی مهیا شده و جوانان به صورت فردی کارهای 
خود را در صفحات ش��خصی مانند اینستاگرام به اشتراک 
می گذارند. ارگان هایی چون صداوسیما و وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسامی باید زمینه های حمایتی را فراهم کنند. این 
آهنگس��از در خصوص تاثیر جش��نواره در سطوح آموزشی 
بیان کرد: ش��رکت در این جشنواره موجب می شود تاش 
بیش��تری در بدست آوردن رتبه و مقام داشته باشند و این 
موض��وع نوعی ایجاد انگیزه در بالا بردن س��طح نوازندگی 
ش��ان اس��ت. کامکار ارزیابی خود را از این دوره جشنواره 
موس��یقی جوان مطرح کرد و افزود: در این ۲ سال با توجه 
به اینکه اغلب کاس های آموزش��ی تعطیل بود اما سطح 
نوازندگی اغلب ش��رکت کنندگان خوب بود به ویژه امسال 
که ش��یوه نوازندگی شان تغییر کرد و پیشرفت های خوبی 

حاصل شد.

اردشیر کامکار:

سلیقه موسیقایی مردم باید هدفمند شود

دبیر پانزدهمین جش�نواره »سینماحقیقت«، گفت: مستندسازان بزرگ 
دنیا و سلاطین این عرصه، همیشه حضور و سفر به ایران را دوست داشته اند 
و تنها معذوریت امس�ال این بود که به دلیل کرونا نمی توانس�تیم با امنیت 

کامل پذیرای آنان باشیم.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، پانزدهمین جش��نواره سینمای مستند، سینما 
حقیقت در حالی امروز به خط پایانی می رسد که پس از یک سال برگزاری برخط 
)دوره چهاردهم در سال ۱۳۹۹( امسال بار دیگر بخش حضوری را با تعداد محدودی 
از اهالی رس��انه، مستندسازان و کنشگران عرصه مستندسازی در پردیس چهارسو 

برگزار کرد.
گرچه این دوره ش��لوغی و هیجان ادوار گذشته را نداشت، نوید بازگشت روزهای 
پرتالو این رویداد بود. رویدادی که هرساله در روزهایی پایانی پاییز برگزار می شود 
و سینمای مستند و عاقه مندان آن تازه ترین آثار ایران و جهان را در جشنی به نام 

جشنواره سینما حقیقت به تماشا می نشینند.
محمد حمیدی مقدم که امسال برای سومین دوره دبیر این رویداد سینمایی بوده 
در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی ایرنا و در توضیح این که جشنواره پانزدهم را چگونه 
می بیند و آیا به اهدافی که برای این رویداد داشته رسیده، گفت: ما همیشه نگاهی 
حداکثری به برگزاری جشنواره داریم و البته که به آن نمی رسیم؛ اما خوشبختانه با 
حمایت ها از ستاد برگزاری جشنواره، توانستیم به ۸۰ درصد از چیزی که در ذهن 
داشتیم، برس��یم. وی ادامه داد: خواستۀ ما برگزاری جش��نواره بود؛ این که نه تنها 
جشنواره را برگزار کنیم بلکه جشنواره ای استاندارد را برگزار کنیم. این که مخاطب 
بتواند در عین آسودگی و بدون دغدغه فیلم ها را تماشا کند شرط اول یک جشنواره 
اس��ت. دبیر پانزدهمین جشنواره سینما حقیقت تصریح کرد: در این سه دوره اخیر 
جشنواره سینماحقیقت دچارنوعی پوست اندازی شده و به دستاوردهایی رسیده؛ از 
جمله این که شکل استاندارد کارت و دسترسی ها تسهیل شده است؛ خبرنگاران و 

افراد متصدی در این سه سال دارای هویت و بانک اطاعاتی در این مرکز شده اند. 
وی ادامه داد: در ادامه برگزاری برخط س��ال گذش��ته امسال به صورت ناگهانی وارد 
مرحله برگزاری فیزیکی در مجموعه چهارسو هم شدیم. اجرای این دو مسیر )برخط 

و حضوری( بسیار ما را کمک کرد و مشوق خوبی برای ما بود.
حمیدی مقدم با اشاره به تحقق اهداف برگزارکنندگان این جشنواره اظهار داشت: 
جشنواره را ارزیابی نمی کنم زیرا اینها موضوعاتی است که می تواند بعدا مورد بررسی 
قرار گیرد اما برای ما موضوع دارای اهمیت در برگزاری و اجرای دقیق برنامه هایمان 
بود که امروز محقق شد و امیدوارم اختتامیه را هم هرچه کم نقص تر برگزار کنیم. 
ما امسال جلسات فیلم خبر را در بالاترین سطح برگزار کردیم که تا امروز رخ نداده 
بود. این جلسات به شکلی کاما حرفه ای با برنامه ریزی و ضبط تلویزیونی انجام شد؛ 
در عین حال پخش برخط و مس��ترکاس ها، کارگاه ها و ورکشاپ ها هم در زمان 
خودش انجام شد؛ اینها مسائل پیرامونی یک جشنواره است. حمیدی مقدم با اشاره 
به دس��تاوردهای جشنواره پانزدهم توضیح داد: ما سه بزرگداشت برای ارد عطارپور، 

حبیب والی نژاد و ابراهیم مختاری برگزار کردیم و مرمت فیلم زعفران و برنامه های 
جنبی ما هم با توجه به وضعیت کرونا و پیچیدگی های اجرا با همکاری همکاران من 

به خوبی انجام گرفت.
دبیر این دوره از جش��نواره س��ینما حقیقت گفت: ما با همه مش��قات توانستیم 
فیلمسازان شهرستانی را در تهران اسکان بدهیم چون دلمان نمی آمد مستندسازان 
شهرس��تانی در سینماحقیقت نباشند؛ در حقیقت می دانس��تیم آنها دلشان برای 
س��ینماحقیقت تنگ است. به همین دلیل با همه مشقات و کمبود بودجه این کار 
را انجام دادیم و در لحظه آخر به این دوستان اعام کردیم همه افرادی که فیلم در 
جش��نواره دارند بیایند و جمع همه این موارد ما را ش��اد کرد که انرژی را به خانواده 

مستند برگردانیم.
حمیدی مقدم در پاس��خ به این پرسش که فیلم های بخش بین الملل به لحاظ 
کیفی در چه سطحی هستند و آیا مشکات اقتصادی و تحریم ها موجب عدم حضور 
مهمانان خارجی بوده است، بیان کرد: امسال به خاطر کرونا مشکل حضور مهمانان 
خارجی را داشتیم همچنان که رفت و آمد در همه جای دنیا با مشکل مواجه بود اما 
فیلم هایی که در بخش بین الملل داشتیم فیلم های بسیار مهمی هستند. وی ادامه 
داد: این فیلم ها، فیلم های مهم دنیا در یک سال گذشته در جشنواره های مختلف 
هستند و انشالله از سال آینده که وضعیت طبیعی شود، دوباره این رفت و برگشت و 

وجود مهمانان خارجی را در جشنواره خواهیم داشت.
دبیر جشنواره پانزدهم یادآور شد: در جشنواره سال گذشته بزرگان سینمای مستند 

جهان روی خط آناین جشنواره آمدند و همه این افراد دعوت ما بودند.
وی تاکید کرد: ورنر هرتس��وک )کارگردان، فیلم نامه نویس��و تهیه کننده آلمانی(، 
فردریک وایزمن  )مستندس��از ۹۰ س��اله ی اهل بوستون آمریکا( و پاتریشیا گازمن 
)مستندساز شیلیایی( که ساطین سینمای مستند هستند دعوت های ما را پذیرفته 

بودند و صرفا به دلیل کرونا حضور نیافتند.

حمیدی مقدم: سلاطین سینمای مستند جهان حضور در ایران را دوست دارند

عصرآزادی / سرویس فرهنگی:
مهشید پورداد، دبیر سندیکای تولیدکنندگان 
کاغ�ذ و مق�وا با اش�اره به پژوهش های�ی که از 
لحاظ کیفی ب�رای تولید کاغ�ذ در ایران انجام 
شده است، از کمرنگ بودن ارتباط فعالان حوزه 
نشر، تولید کنندگان کاغذ و دانشگاه خبر داد.

به گزارش عصرآزادی آنای��ن به نقل از ایبنا، هفته 
پژوه��ش فرصت و بهانه خوبی اس��ت تا به مس��ائلی 
که صنعت نش��ر روزانه ب��ا آن س��روکار دارد، توجه 
ویژه ای ش��ود. دسترس��ی به کاغذ به عن��وان یکی از 
م��واد اولی��ه اساس��ی در تولید کتاب، در س��ال های 
اخیر با س��ختی هایی همراه بوده اس��ت. افزایش نرخ 
ارز، تحریم ها، همه گیری بیماری کرونا و بس��یاری از 
مسائل موجب چند برابر شدن مشکات در این حوزه 
ش��د. در ماه های اخیر تاکید بیشتری بر تولید کاغذ 
داخلی می ش��ود تا در کنار واردات کاغذ، بتواند نیاز 

ناشران را در این حوزه تامین کند.
مهشید پورداد، دبیر سندیکای تولیدکنندگان کاغذ 
و مقوا با اشاره به اینکه از کاغذ بازیافتی، بسیار کم در 
چاپ کتاب استفاده می شود، بر استفاده از چوب های 
دارای مج��وز در صنعت تولید کاغ��ذ تاکید کرد؛ به 

شکلی که به طرح تنفس جنگل آسیب وارد نشود.
آیا تا به ح�ال پژوهش قابل توجهی در زمینه 

تولید کاغذ در ایران انجام شده است؟
به لح��اظ کمیت تولید تا کنون پژوهش مناس��بی 
انج��ام نشده اس��ت، اما ب��ه لحاظ افزای��ش کیفیت و 
بهب��ود وضعیت تولید کاغذ از جنبه های کیفی تا حد 
اس��تانداردهای جهانی کارهای خوبی انجام ش��ده  و 
در صنعت مورد اس��تفاده قرار گرفته اس��ت. تا جایی 
که امروز ما صادرات کاغذ بس��ته بندی به کشورهای 

همسایه و دیگر کشورها داریم.
آیا در دانش�گاه ها و مراکز آکادمیک ایران به 

این مساله توجه می شود؟
تا جایی که صنایع از دانشگاه ها بخواهند، دانشگاه ها 
در س��طح آکادمیک این کار را انجام می دهند؛ اما در 

مجموع، میزان پژوهش ها رضایت بخش نیست.
آی�ا میان فع�الان حوزه صنعت نش�ر و تولید 
کاغذ در ایران و دانشگاه ها پیوندی برقرار شده 
اس�ت؟ این حوزه ها توانسته اند با هم هماهنگ 

باشند و با توجه به نیاز روز فعالیت کنند؟
این ارتباط بس��یار کم رنگ اس��ت و نیازمند بهبود 
ش��رایط هم��کاری اس��ت. درح��ال حاضر س��ندیکا 

ب��رای ایجاد زمین��ه هم��کاری صنعت با دانش��گاه، 
تفاهم نامه هایی با دانش��گاه ها امض��ا کرده  و در حال 

گسترش همکاری ها است.
فناوری تولید کاغذ در ایران در چه س�طحی 

اس�ت؟ این فناوری تا چه ان�دازه به درختان و 
جنگل ها آسیب می زند؟

در ای��ران، فناوری تولید کاغذ وجود دارد و در کل، 
تولی��د کاغذ در ایران به جنگل آس��یب نمی رس��اند. 
همانگون��ه ک��ه می دانی��د، در حال حاض��ر در طرح 
»تنفس جنگل« هستیم و اگر نیاز به چوب جنگل ها 
باشد، از گونه های درختی که مجوز استفاده از آن ها 
از سوی سازمان های ذی ربط صادر شده، بهره برداری 
می ش��ود. اگر از درختان جنگل استفاده شود، حتما 
ب��ا مجوزه��ای قانونی اس��ت و قطع درخت��ی اتفاق 

نمی افتد.
آیا فعالان حوزه تولید کاغذ در ایران و پژوهشگران 
توانس��ته اند راهی ب��رای کم کردن آس��یب وارده به 

جنگل ها برای تولید کاغذ پیدا کنند؟
بله، با استفاده از بازیافت و گسترش آن، در صنعت 
تولید کاغذ بس��ته بندی تا حدود زیادی نیاز به مواد 
اولیه مرتفع شده است و صنعت بازیافت برای کمک به 
صنعت تولید کاغذ آماده است. در این طرح بسیاری 
از ان��واع کاع��ذ از طری��ق کاغذه��ای بازیافتی تولید 
می ش��ود. البته از این کاغذ کمت��ر برای چاپ کتاب 

استفاده شده، اما در مواردی استفاده شده است.

تولید کاغذ در ایران نیازمند پژوهش های دانشگاهی است
مهشید پورداد:

ارتباط فعالان حوزه نشر، تولیدکنندگان کاغذ و دانشگاه کمرنگ است 

»نواهای مرتضی خان« شنیدنی می شود
آلبوم موسیقی »نواهای مرتضی خان« شامل ۱۲ قطعه از آهنگ ها و 
قطعات س�اخته مرتضی خان محجوبی با تک نوازی پیانو مزدا انصاری 

منتشر می شود.
به گزارش خبرنگار موس��یقی ایرنا، نواهای مرتض��ی خان، اولین آلبوم تک نوازی 
پیانوی مزدا انصاری، نوازنده پبشکسوت پیانو است که به زودی راهی بازار موسیقی 
خواهد ش��د. انصاری  این اثر را به استاد فخری ملک پور تنها یادگار مرتضی خان 
محجوبی تقدیم کرده است. این آهنگساز و مدرس پیانو، که خود هنرآموخته شیوه 
پیانونوازی جواد معروفی است پس از سال ها نوازندگی و همراهی با اساتید بزرگ 
موسیقی اولین آلبوم تک نوازی خود را به نواختن آثار استاد بی بدیل پیانوی ایرانی، 
مرتض��ی خان محجوبی اختص��اص داده و در این آلبوم قطعات: جانا به نگاهی، ای 
ناله ی بی اثر، آواز و چهارمضراب دشتی، نوای نی، من بی دل ساقی، من از روز ازل، 
نام عاش��ق، بزم گدا، زلف تو، دیلمان و کاروان را نواخته است. بیژن بیژنی خواننده 
موسیقی ایرانی و خوشنویس، عهده دار خوشنویسی روی جلد آلبوم بوده و میکس 
و مسترینگ را حامی حقیقی انجام داده است. مزدا انصاری متولد ۱۳۴۵ در تهران 
است. در کارنامه آهنگسازی او دو آلبوم آه باران با خوانندگی استاد فقید محمدرضا 
شجریان و شب جدایی به خوانندگی همایون شجریان دیده می  شود. وی فراگیری 
پیان��و را ابتدا نزد برادران دیهیمی آغاز و س��پس نزد جواد معروف��ی« ادامه داد. از 
جمله استادانش در زمینه آهنگسازی به مرحوم حسین دهلوی و فرهاد فخرالدینی 
می توان اشاره کرد. از سال ۱۳۷۲ همکاری خود را با مرکز موسیقی صداوسیما آغاز 
کرد و در سال ۱۳۷۴ به عضویت شورای موسیقی آنجا درآمد و در سال ۱۳۸۸ به 
این همکاری پایان داد. آلبوم »نواهای مرتضی خان« با شماره مجوز ۳۷۶۸-۱۴۰۰ از 

اول دی ماه در اختیار عاقه مندان موسیقی در سراسر کشور قرار خواهد گرفت.

 آثار دیده نشده کامبیز درمبخش 
بر دیوار گالری کاما

همزم�ان ب�ا چهلمی�ن روز درگذش�ت کامبیز درمبخ�ش، هنرمند 
کاریکاتوریست برجس�ته، آثار دیده نشده ای از وی در گالری کاما به 

نمایش گذاشته می شود.
به گزارش گروه فرهنگی ایرنا، نمایشگاه کاریکاتورهای دیده نشده کامبیز درمبخش 
که متعلق به دهه چهل و پنجاه شمسی است هم زمان با چهلمین روز درگذشت این 
هنرمند به همت گالری کاما و مشارکت موسسه هنرمندان پیشکسوت برپا می شود.  
این نمایشگاه که شامل آثار اجتماعی کامبیز درم بخش در دهه های چهل و پنجاه 
شمس��ی است، جمعه )۲۶ آذر( و از س��اعت ۱۷ در گالری کاما و با حضور خانواده 
آن مرحوم، هنرمندان و دوس��تداران هنرهای تجس��می در گالری کاما در خیابان 
پاسداران، گلستان دهم، ساختمان فرین طبقه دوم برپا می شود.  درم بخش متولد 
۱۳۲۱، فارغ التحصیل هنرستان هنرهای زیبای تهران، برنده چندین جایزه بزرگ 
معتبر جهانی است و چند نمایشگاه مستقل از آثارش در کشورهای مختلف جهان 
برگزار کرده بود. بسیاری از کاریکاتورهای او در روزنامه ها و مجات معروف داخلی 
و بین المللی منتشر شده و این هنرمند با نشریات معتبری همچون نیویورک تایمز، 
اش��پیگل و نبل اشپالتر همکاری کرد. کامبیز درم بخش معمولا به اتفاقات محیط 
اطراف خود توجه داش��ت و به آنها واکنش نش��ان می داد. کامبیز درم بخش کتاب 
های زیادی در زمینه تصویرسازی و کاریکاتور در ایران و خارج از کشور منتشر کرد 
که از آن جمله می توان به مینیاتورهای سیاه، خاطرات فرشته ها، بدون شرح، کتاب 
کامبیز، و اگر داوینچی مرا دیده بود اشاره کرد. کامبیز درم بخش ۱۵ آبان۱۴۰۰ در 

پی ابتا به ویروس کرونا در سن ۷۹ سالگی درگذشت.

صدای عود شاپور رحیمی پس از ۴ سال شنیده شد
مدیرعامل موسس�ه هنرمندان پیشکسوت به دیدار شاپور رحیمی 

نوازنده پیشکسوت عود و خواننده رفت.
به گزارش روابط عمومی موسس��ه هنرمندان پیشکسوت ، نیکنام حسینی پور 
به بهانه تولد ش��اپور رحیمی نوازنده و خواننده پیشکسوت به منزل این هنرمند 
پیشکسوت رفت. در این دیدار ناصر مقدم مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی استان 
البرز فاضل جمشیدی خواننده، حکیم  رابط رئیس انجمن موسیقی استان البرز نیز 
حضور داش��تند. شاپور رحیمی که چهار سال از آخرین باری که ساز نواخته بود 
می گذشت، قطعاتی را با ساز عود اجرا کرد و فاضل جمشیدی با آواز او را همراهی 
کرد.  در انتهای مراس��م نیکنام حس��ینی پور بر ضرورت حفظ میراث، خاطرات و 
اسناد تاریخی هنرمندان پیشکس��وت توسط نهادهای فرهنگی تاکید و آمادگی 
موسس��ه برای همکاری در این امر مهم را اعام کرد، همچنین لوحی را به نشانه 
س��پاس برای سال ها فعالیت به ش��اپور رحیمی اهدا کرد.  شاپور رحیمی متولد 
۲۳ آذر ۱۳۲۶ و در س��ال ۱۳۴۵ در برنامه کودک رادیو ایران به  عنوان خواننده 
فعالیت هنری خود را آغاز کرد. سپس نزد اسماعیل مهرتاش به یادگیری ردیف 
وی پرداخت و پس از آن از محضر محمود کریمی، ادیب خوانس��اری، محمدرضا 
شجریان، عبدالله دوامی و نورعلی برومند بهره برد. سبک خوانندگی وی تحت تأثیر 
محمود کریمی است که ۱۸ سال شاگرد وی بوده است. شاپور رحیمی ردیف های 
س��ازی و نواختن عود )بربط( را نیز ن��زد نصرالله زرین پنجه و منصور نریمان فرا 
گرفته و مدرک دانش��گاهی او کارشناسی عود است، در سال ۱۳۹۲ نشان درجه 

یک هنری به او اعطاء شد.

در »فیلم خبر« آخرین روز کدام مستندها 
معرفی شدند؟

در رویداد »فیلم خبر« آخرین روز برگزاری جشنواره سینما حقیقت 
که در پردیس چارسو برگزار می شود، شانزده مستند معرفی و بررسی 

شدند.
ب��ه گزارش خبرنگار فرهنگ��ی ایرنا، در هفتمین و آخری��ن روز از برگزاری 
پانزدهمین جشنواره »س��ینماحقیقت« در بخش رویداد »فیلم خبر« شانزده 

مستند با کارشناسی مهرداد فراهانی مورد معرفی و بررسی قرار گرفتند.
آخر رفاقت... در بخش ش��هیدآوینی و به کارگردان��ی داود جلیلی، ریاضت 
تا سیاس��ت در بخش ش��هیدآوینی و نیمه بلند به کارگردانی امین عباس��ی، 
ای کاش داد م��ی زدم در بخ��ش نیمه بلند به کارگردان��ی فاطمه پریدار، خانه 
بهار در بخش نمای��ش ویژه به کارگردانی ناهید رضایی، ننه مخمل در بخش 
بلند به کارگردانی امیرحس��ین خلیل زاده، جابه جایی ی��ا نابه جایی در بخش 
بلند به کارگردانی پریس��ا گرگین، خوره در بخش کوتاه به کارگردانی ش��هام 
میراب اقدم، ایران، سه پاره در بخش کوتاه به کارگردانی مهدی الیاسی گهرویی 

از ساعت ۱۰:۳۰ تا ۱۲:۳۰ معرفی می شوند.
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نامزد سیمرغ بهترین بازیگر مرد جشنواره فجر:

بازگرداندن مخاطب به سالن سینما، بزرگ ترین وظیفه جشنواره فیلم فجر است
نامزد س�یمرغ بلورین بهترین بازیگر مرد در جش�نواره س�ی و هشتم 
فیلم فجر با اش�اره به تعطیلی های نوبه ای س�الن های سینما طی دو سال 
همه گی�ری کرونا گفت: بازگرداندن مخاطب به س�الن ها، بزرگترین کاری 

است که جشنواره می تواند برای سینمای ایران انجام دهد.
میرس��عید مولویان در گفت و گو با خبرنگار س��ینمایی ایرنا درباره چش��م انداز 
چهلمین جش��نواره فیل��م فجر، اظهار داش��ت: زمانی که درب��اره رویدادی چون 
جشنواره فیلم فجر حرف می زنیم باید حواس مان باشد جشنواره یک اتفاق مبارک 

است و آن را نباید با سوگواره اشتباه بگیریم. 
این بازیگر سینما ادامه داد: اتفاقی که در جشنواره چهلم شکل گرفته و سینمای 
ایران نیز به آن س��مت حرکت  خواهد کرد، در راس��تای یک نبوغ پروری و تفکر 
جدید شکل گرفته است. این حاصل اندیشیدن به این گزاره است که »چه کنیم 

که از این چاله دربیاییم؟«.
مولویان با اشاره به گرفتاری سینمای ایران با همه گیری کرونا در دو سال اخیر 
گفت: تمام س��الن های س��ینما تعطیل بودند، اما س��ینما بدون سالن های سینما 
هیچ معنایی ندارد. بازگرداندن مخاطب به سالن های سینما بزرگترین کاری است 

که جشنواره فیلم فجر می تواند برای سینمای ایران انجام دهد.
بازیگر فیلم سینمایی تومان )ساخته مرتضی فرشباف، ۱۳۹۸( گفت: از ۲۰ سال 
قبل مخاطب حرفه ای س��ینما هس��تم، چیزی که به عنوان یک مخاطب از تغییر 
سیاس��ت های کان جشنواره انتظار دارم، این است که مدیران سینمای بدون در 

نظرگرفتن دیدگاه های سیاسی درباره سرنوشت فیلم ها تصمیم   گیری کنند.
وی گفت: به عنوان عضو کوچکی از این خانواده بزرگ از تمام مسئولان برگزاری 
جشنواره و از فیلمسازان خواهش می کنم از روندهای تکراری که در این جشنواره 
رخ می دهد، دس��ت برداریم و بگذاریم این جش��نواره روند رو به صعود خودش را 

طی کند. 
مولویان خاطرنش��ان کرد: در این دوره توجه به بخش فرهنگی قابل تأمل است. 
امس��ال یک اتفاق خوب و مب��ارک تحت عنوان گنجینه آثار س��ینمای ایران در 
جشنواره چهلم شکل گرفته است. این اقدام باعث می شود در دوره ای که به عنوان 
دوره پختگی جش��نواره از آن یاد می کنیم، یک بار دیگر تاریخ س��ینمای پس از 

انقاب را مرورکنیم و بدانیم مبدا این مقطع از سینمای ایران کجا بوده است.
به گزارش ایرنا، جش��نواره فیلم فجر از سال ۱۳۶۱ و همزمان با ایام جشن های 
پیروزی انقاب اسامی آغاز به کار کرد. این جشنواره که معمولا ۱۲ تا ۲۲ بهمن 
میزبان عاقه مندان است، تا سال ۱۳۷۴ فقط به تولیدات سالانهٔ سینمای ایران 
می پرداخت و از این سال به بعد به صورت بین المللی برگزار می شود. این جشنواره 
ش��امل سودای سیمرغ )مسابقه س��ینمای ایران(، نگاه نو )فیلم های اول(، سینما 
حقیقت )آثار مستند سینمایی(، هنر و تجربه )تجربه اول( و انیمیشن است.                               
بخش بین الملل جشنواره از سال ۱۳۹۳ از بخش ملی جدا شد و در اردیبهشت 
۱۳۹۴ ب��ه صورت جداگان��ه برای اولین دوره به دبیری رضا داد برگزار ش��د. رضا 
میرکریمی س��ال ه��ای ۱۳۹۵ تا ۱۳۹۸ دبی��ری این رویداد را برعهده داش��ت. 

همه گیری کرونا برگزاری بخش بین الملل جش��نواره فیلم فجر را در سال ۱۳۹۹ 
لغو کرد و امسال نیز این جشنواره به دبیری محمدرضا عسگرپور برگزار شد. بخش 
بین الملل جشنواره فیلم فجر نیز بخش های متنوعی شامل جام جهان نما، سینما 
س��عادت، جشنواره جش��نواره ها، نمایش های ویژه و جلوه گاه شرق است. تاکنون 
س��ی ونه دوره از جشنواره فیلم فجر برگزار شده است. قرار است این بخش از این 

جشنواره از سال آینده، همزمان با بخش ملی برگزار شود.
چهلمین دوره جش��نواره فیلم فجر به دبیری مسعود نقاش زاده بهمن ماه جاری 

برگزار می شود.


